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Samenstelling ChristenUnie Lelystad 

 

Fractie 

In het begin van 2022 bestond de fractie van ChristenUnie Lelystad uit Annemieke Messelink, Jarno 

Volmer en Henk Schraa als fractievoorzitter.  

 

Na de gemeenteraadsverkiezingen op 16 maart bestond de nieuwe fractie uit Annemieke Messelink, 

Pieter Frankema en Henk Schraa als fractievoorzitter. Annemieke Messelink werd wethouder voor de 

raad. Jarno Volmer volgde haar op in de fractie. 

 

Lobke de Roon en Klaas Kooistra ondersteunden de fractie als fractie-assistenten. 

 

Bestuur 

Het bestuur werd gevormd door vier leden. Hildebrand Bijleveld was bestuursvoorzitter, Rinze 

Brouwer penningmeester, Christine van Gaalen secretaris en Berend Okma algemeen bestuurslid.  

 

Op 30 november droeg Hildebrand zijn voorzittershamer over aan Klaas Kooistra. Het bestuur is blij 

dat er een kundige opvolger is gevonden voor Hildebrand, die bovendien bekend is met de politiek in 

Lelystad dankzij zijn vorige functie als fractie-assistent. 

 

Er is nog steeds behoefte aan een vijfde bestuurslid, omdat het huidige bestuur niet toekomt aan alle 

taken die het op zich zou willen nemen. Het bestuur zoekt nog verder. 

 

Het bestuur is geregeld bij de fractievergaderingen aanwezig geweest. Tussentijdse gesprekken met 

de leden van de fractie en de fractie-assistenten hebben plaatsgevonden in oktober 2022. Er is een 

goede verstandhouding tussen fractie en bestuur. Het bestuur werd ondersteund door Ans Slings, die 

de webredactie en social media beheerde.  

 

Leden 

Op 1 januari 2022 had ChristenUnie Lelystad 130 leden. Dit hogere aantal was deels te danken aan 

de werving van kandidaten voor de kieslijst. Op 1 januari 2023 is het aantal teruggelopen tot 124. 
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Belangrijke gebeurtenissen 

 

Bestuursvisie: voortgang in de uitvoering 

Stappen die zijn gezet bij de uitvoering: 

 

- In de bestuursvisie is samen met de leden vastgesteld dat de ChristenUnie zou streven naar meer 

contact met interculturele kerken in Lelystad. Uit deze contacten zijn warme relaties ontstaan, 

wat onder andere zichtbaar werd in de kandidatenlijst voor de gemeenteraadsverkiezingen.  

 

- Er zijn geen thema-avonden of werkbezoeken geweest. Wel hebben er veel activiteiten 

plaatsgevonden tijdens de campagne voor de gemeenteraadsverkiezingen waaronder: 

campagne-spot bij Omroep Flevoland, radiospot bij Radio Lelystad, paginagrote advertentie in de 

Flevopost, folders en krentenbollen uitdelen op straat, een high tea, zwerfafval rapen met 

NLDoet, een gebedsavond, en natuurlijk de deelname aan diverse debatten. De activiteiten 

waren zowel op de leden als op andere potentiële stemmers gericht. 

 

- Algemene Ledenvergaderingen zijn gehouden op 22 juni en op 30 november. 

 

- Het is nog steeds de ambitie van het bestuur om alle nieuwe leden persoonlijk te benaderen en 

te verwelkomen. Dit is in 2022 weer slechts ten dele gelukt. Het blijft een aandachtspunt voor 

2023. 

 

- De achterban is geregeld per mail en via social media op de hoogte gehouden van belangrijke 

politieke ontwikkelingen, met name op het gebied van de campagne voor de 

gemeenteraadsverkiezingen en de vorming van het raadsakkoord.  

 

- In februari hebben de leden een cadeautje gekregen in de vorm van een mooie fotokaart met 

vogels uit de regio, die persoonlijk aan huis werd aangeboden. 

 

Gemeenteraadsverkiezingen op 16 maart 2022 

De eerste maanden van het jaar 2022 stonden grotendeels in het teken van de 

gemeenteraadsverkiezingen 2022. ChristenUnie Lelystad heeft een goede, energieke campagne 

weten neer te zetten onder de kundige leiding van Peter van der Bijl. Er is lichte groei van het aantal 

stemmen geweest, tegen de landelijke trend van de ChristenUnie in, wat opnieuw resulteerde in 3 

zetels in de gemeenteraad. 

 

Tekens van erkenning 

Tijdens de Algemene Ledenvergadering op 22 juni werden tekens van erkenning uitgereikt aan Jarno 

Volmer en aan Elly van Wageningen voor hun grote inzet voor de ChristenUnie, met name in 

Lelystad. 
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Vanuit de fractie ChristenUnie Lelystad 

 

Raadsakkoord 

Na de gemeenteraadsverkiezingen kwamen er 14 partijen in de gemeenteraad. Voor een coalitie zijn 

er minstens 6 nodig. Door de raad werd besloten om geen traditionele coalitie te vormen, maar met 

alle partijen een raadsakkoord op grote lijnen te sluiten. Er werden doelen opgesteld en een 

financiële verdeling gemaakt. Accenten waarop de ChristenUnie invloed heeft gehad zijn o.a. de 

aandacht voor bestrijding van mensenhandel, een thema voor het Stadshart en de intentie om 1400 

woningen per jaar bij te bouwen. 

Er werd ook een raads-niet-akkoord opgesteld, over thema’s waarover geen overeenstemming 

bereikt werd. Deze werden dus buiten het raadsakkoord gehouden. 

Voordelen van bovenstaande aanpak: er was goede wil om er samen uit te komen, in principe was 

niemand buitengesloten. Als (bijna) alle partijen achter het raadsakkoord zouden staan, zou er een 

heel groot draagvlak zijn. Uiteindelijk hebben 11 van de 14 partijen dit akkoord ondertekend. Een 

nadeel was dat niet elke partij een wethouder kon leveren. In deze constructie neemt een 

wethouder zitting voor de hele raad, niet namens een partij. 

Wethouders 

Een sollicitatiecommissie ging op zoek naar 5 wethouders die voorgedragen zouden worden aan de 

raad. Fractievoorzitter Henk Schraa zat ook in deze commissie. Kandidaat-wethouders konden 

solliciteren op een profiel. Elke partij mocht maximaal 2 kandidaten uit eigen gelederen voorstellen.  

De ChristenUnie heeft fractielid Annemieke Messelink voorgesteld en Rinze Broekema, een externe 

kandidaat uit de wethouderspool van het landelijke partijbureau. De fractie zag in Annemieke een 

kandidaat met een goed CV en veel kennis van de Lelystadse sociale kaart. Rinze Broekema neemt 

veel kennis, kunde en netwerk mee vanwege zijn werkzaamheden als rechterhand van Paul Blokhuis 

en Carola Schouten. Tot grote verrassing en vreugde van de fractie zijn beide voorgedragen 

kandidaat-wethouders van de ChristenUnie gekozen door de raad. 

Is het lastig voor de andere partijen dat er van de 5 wethouders 2 van de ChristenUnie zijn? Uiteraard 

lag dat wel wat gevoelig. Maar de opdracht was dat er gekeken werd naar kwaliteit en diversiteit. 

Uiteindelijk zit de wethouder er voor de hele raad en niet voor een politieke partij. De opdracht is om 

het raadsakkoord uit te voeren en niet een eigen politiek programma. De raad is met grote 

meerderheid van stemmen akkoord gegaan met de voorgedragen kandidaten. 
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Begroting 

De begroting is in het najaar behandeld en goedgekeurd. Het ging over een bedrag van 400 miljoen 

euro. Op slechts ongeveer 10% hiervan kan de raad invloed uitoefenen. Het raadsakkoord zit 

verwerkt in de begroting. De ChristenUnie heeft bij de behandeling de volgende voorstellen gedaan: 

- Met CDA: Voor armoedebestrijding moet 1 miljoen euro worden gereserveerd.  

- Er zijn mensen die de eigen bijdrage voor kraamzorg en couveusezorg niet kunnen betalen 

en er daarom vanaf zien. Deze mensen hebben steun nodig die gedekt kan worden uit de 

bijzondere bijstand. 

- Om prullenbakken kan een doneerring worden bevestigd waarin statiegeldflesjes kunnen 

worden gehangen. Zo gaan de flesjes niet verloren en wordt voorkomen dat mensen er in 

het afval naar gaan zoeken. 

- Met GroenLinks: de fietsenstallingen bij het station worden pas vanaf 2025 verbouwd, maar 

zien er “groezelig” uit. Daarom moeten ze nu al enigszins worden opgeknapt. 

Al deze voorstellen zijn aangenomen. 

 

 

2023 

 

Nu het bestuur een cyclus van vier jaar heeft voltooid, moet de bestuursvisie opnieuw kritisch 

worden bekeken. Voldoet deze nog of zijn er aanpassingen nodig? De ChristenUnie spreekt overigens 

niet van bestuursvisie, maar van afdelingsplan. Deze wordt samen met de fractie opgesteld. Het 

bestuur is inmiddels begonnen met dit proces. 

 

 


